
Bestyrelsesmøde Lambda 

Sted: Lambda, Mødelokalet, Brogade 3, 5000 Odense C 

Tid: 14-07-2022 kl. 19.00 - 21.30 

Til stede: MK, SA, JL, NA, BD, MSN, ENJ  Afbud: SBP   Udeblevet:  

 

○ Mødeleder: MK 

○ Referent: BD 

 

 

● Runden rundt 

Tages ikke til referat. 

 

● Opgaver siden sidst - 5 minutter  

 

Der arbejdes fortsat på at finde et firma til at slibe gulve i lejligheden i forbindelse med 

renovering. 

 

ENJ og NA har åbnet for tilmeldingen til CPH Pride. Der er solgt 8 pladser på vognen, men 

forventeligt resten forsvinder i morgen 

 

● Meddelelser til referat - 10 minutter  

 

JL og MSN har været på kursus om “den svære samtale”. Kurset var nok mere henvendt til 

rådgivere end til frivilligansvarlige.  

 

JL har været på Vejstrup Efterskole til et oplæg om inklusion af kønsdiversitet på efterskoler. 

Har materiale med hjem, og håber er at der kan udvikles på projektet.  

 

Der er en leverandør som har meldt sig på at etablere et samarbejde med baren omkring 

indkøb af sprut. Det vil dog også medføre at nogle af sprutvarianterne skal skiftes. 

 

● Regnskab og økonomi 

○ Økonomisk update (v. ENJ) - 5 minutter  

- Ansøgningen til TrygFonden omkring opdatering af overvågning gik ikke 

igennem. ENJ har kontaktet dem for at få en opfølgende tilbagemelding, men 

grundet sommerferie kan dette først blive i august.  

 

Til budgetlægning kan det overvejes om man skal prioritere penge til selv at 

skifte overvågningen.   

 

 

- Budget til Copenhagen Pride med et underskud på op til 11.000 kr. er 

godkendt. Efterfølgende er det blevet besluttet at hæve priserne for 

deltagelse en smule, særligt på vognen. Dette vil give flere indtægter, og 

dermed mindske underskuddet. Håbet er fortsat at der ikke bliver et 

underskud på priden.  

 

- Odense Pride har tilbagebetalt lånet som blev ydet tidligere på året.  



Der er forslag om at betale Odense Pride eks. 5000 kr. for at at have en stand i Munke Mose 

park på Pride dagen. Også for at støtte det gode formål. Man vil prøve at lave en aftale til 

næste år ang. at betale de 5000 kr. til Odense Pride 2023 

 

Omsætning fra Pridedagen 2022: 

 

Omsætning 24500 - diff plus 800 

Fest: Entré: 36.200 diff +435 

bar 1: 51.220 diff +700 

bar 2: 4.325 diff -95 

 

i alt 123.000 kr i omsætning 

 

○ Anskaffelse af ny opvaskemaskine (v. MK) - 15 minutter  

Vores nuværende opvaskemaskine er i en dårlig stand, og er blandt andet 

ramt af rust. Det er ved at være umuligt at skaffe reservedele til den ud fra de 

ekstra som står i kælderen. Det foreslås derfor, at der anskaffes en ny 

opvaskemaskine. MK har undersøgt priser, og en sådan vil kunne anskaffes 

brugt til ca. 15-18.000 kr.  

 

Det drøftes at pengene skal findes i forbindelse med budgetlægningen 

lørdag. Det er dog forventningen at der er penge til det.  

Det besluttes at der kan købes en ny opvaskemaskine til op til 18.000 kr. 

Det drøftes endvidere at der på et tidspunkt skal anskaffes en ny ismaskine.  

 

● Tinderbox (v. MK) - 20 minutter  

Orientering og evaluering fra MK omkring deltagelsen på Tinderbox. 

 

Der var fuld bemanding i Lambda baren, og holdlederne gjorde det super godt. 

Det blev foreslået at man til næste år prøvede at fordele de frivillige på en anden måde, da 

det i år var oplevelsen, at store dele af de “kendte” frivillige var samlet på et hold. Dette 

kunne sikre bedre støtte, da der så på alle holdene ville være folk med erfaring.  

 

 

PAUSE - 10 minutter 

 

 

 

● Baransvarlige (v. MK) - 30 minutter  

Det følgende er ikke en kritik af DLs arbejde men en bekymring omkring hvordan 

foreningen sikrer god stemning og glidende afvikling af barvagter.  

 

Jeg kan konstatere at det til stadighed er meget svært at finde baransvarlige og jeg 

kan godt blive bekymret når jeg ser at dem der er i facebookgruppen for 

Baransvarlige, primært er folk der tager få eller næsten ingen vagter og at jeg 

desuden har fået at vide at der er nogle der er blevet smidt ud af gruppen for nylig, 

efterlader mig også med noget jeg gerne ville have været orienteret om på et 

bestyrelsesmøde.  



 

Gruppen består PT af mig selv som max tager 1 vagt på en måned, Jess som 

primært har vagter til Wired, Anders, Camilla, Jakob (DL), Michelle (DL), Nicklas 

(DL), Meike (DL), Thorleif (DL), Julie og Søren som kun har vagter til Moden 

Lambda. Det betyder at der reelt er fire aktive baransvarlige som ikke er DL eller 

bestyrelse, hvoraf jeg ved at såvel Anders som Camilla ikke kan tage mange vagter 

og Søren normalt aldrig tager vagter der ikke er Moden Lambda. Det efterlader os 

reelt med Julie som eneste aktive baransvarlige som af sig selv tager vagter. Det er 

en udfordring vi er nødt til at tale om.  

 

DL og bestyrelse har mange andre opgaver og det har aldrig været meningen at vi 

skulle besætte størstedelen af de 13 månedlige vagter. Der ud over er der flere og 

flere specialarrangementer i baren, hvilket kun gør manglen større.  

 

Når den slags udfordringer opstår og bliver så store som det ser ud til at være nu, så 

er det vigtigt at vi i bestyrelsen tager en snak om hvad vi gør og hvordan vi kommer 

videre. Det er helt sikkert ikke fordi nogen har gjort noget galt, men vi har en 

udfordring og det er vores ansvar i bestyrelsen at vide om/at der er en plan og 

hvordan vi kommer videre. Det er derfor vigtigt at sige at jeg ikke tager dette punkt op 

som en kritik, men en bekymring.  

 

Bestyrelsen drøftede udfordringen med baransvarlige. DL har et par frivillige som kan blive 

ansvarlige indenfor kort tid, og et par andre baransvarlige er på vej tilbage til at kunne tage 

vagter.  

 

Herudover var der en drøftelse af kommunikationen og måden som man rekrutterer. I 

forbindelse med rekruttering blev det foreslået at man var bedre til at fortælle hvad man skal 

lave og hvad man får ud af at være frivillig (fællesskab, CV mv.). 

 

ENJ foreslog at man lavede en tættere kontakt til andre foreninger som ligner Lambda, til 

drøftelser af situationen med at finde frivillige og få vidensudveksling.  

 

 

● Opbevaring af ID-oplysninger på bestyrelsen (v. ENJ) - 10 minutter 

Foreningen bliver løbende mødt med krav omkring indsendelse af ID-oplysninger på 

bestyrelsen, særligt til foreningens udbydere af betalingsgateways. I nogle tilfælde 

blot navn på bestyrelsens medlemmer, i andre tilfælde flere oplysninger. I stedet for 

at ENJ løbende skal indhente oplysningerne, med de udfordringer som dette 

medfører, foreslås følgende model: 

- Oplysningerne gemmes på regnskabs-kontoen på foreningens computer. Det er 

kun få personer ud over ENJ og MK som har adgang til denne konto.  

- Alle oplysninger gemmes i en krypteret mappe og/eller fil på computeren. Kun ENJ 

og MK vil kende denne kode.  

- Udtræder man af bestyrelsen i utide slettes oplysningerne hurtigst muligt herefter.  

- Efter afholdelse af generalforsamling slettes oplysningerne på de personer som 

ikke fortsætter i bestyrelsen.  

 

Ved denne løsning gives der accept til: 



1) at ENJ kan indhente og opbevare ID-oplysninger på alle bestyrelsens medlemmer  

2) at ENJ kan anvende ID-oplysningerne på bestyrelsens medlemmer når det er 

nødvendigt. Der vil så vidt muligt blive orienteret om anvendelsen af oplysningerne 

på forhånd. 

 

Bestyrelsen godkender. 

 

 

● Copenhagen Pride (v. ENJ) - 20 minutter 

Billetterne til Copenhagen Pride er sat til salg, og tilmeldingen til paraden er 

håndteret. Der mangler flere praktiske ting at få til at falde på plads (bookning af 

lydudstyr, toilet mv.) samt vareindkøb. Herudover ønskes en status på arbejdet med 

at finde en eller flere som står for ansvaret på dagen, ligesom der skal findes to 

paradevagter. 

 

Der skal findes 2 paradevagter: Udestår   

Personer til baren: Michelle og Nicklas  

Op og nedpyntning af Paradevognen: Et hold til nedpyntning er på plads. Der mangler 

fortsat lidt folk til oppyntning.  

Tema: alt godt fra havet 

Joachim er bedt om at undersøge muligheder på lydudstyr.  

Oppyntning af parade vognen kl.19 om fredagen  

 

● Strategi (v. ENJ) - 5 minutter  

Arbejdet med den foreliggende strategi skal til at igangsættes. Det er ikke muligt at 

finde tid på ordinære bestyrelsesmøder, og weekendsmøder er det også svært at 

samle folk til på nuværende tidspunkt af året. Det vil derfor være nødvendigt at finde 

minimum 2 hverdagsaftener (sandsynligvis) til møder hvor det kun er strategi som er 

på dagsordenen. Det vil være muligt at være med over video.  

Særligt skal det drøftes hvornår de enkelte punkter i strategien skal igangsættes, 

ligesom der eventuelt allerede kan udpeges ansvarlige til nogle af punkterne.  

 

Møde som bliver online i forhold til strategi, og fokus på hvad der skal arbejdes med. 

 

● Eventuelt  

ENJ: Der er ekstra bestyrelsesmøde lørdag d. 16. juli 2022 fra kl. 10.00 til 16.00. 

Lambda giver frokost, og er vi tidligt færdig slutter vi før tid. Dagsordenen er 

halvårsregnskab, prognosebudget og miljøpolitik.  

 

 

Opgaver fra sidst: 

● MK/NA: Nyt banner  

● NA: Udkast til politik for udlån af lokaler  

 

 

Nye opgaver: 

 



DL skal afklare hvem der styrer kommunikation i forhold til hvem der kan være frivillig eller 

ikke frivillig.  

 

JL laver opslag på at finde baransvarlige. Nogen som gerne vil arbejde med drift. NA bistår 

JL med nødvendig information. 

Beskrivelse i opslagene: 

- hvad er opgaven i at være frivillig i baren. 

- hvad er opgaven som baransvarlig i baren. 

- Hvilken fællesskab man kan få i forhold til at være frivillig.  

- Hvad får man ud af at være frivillig. 

 

 

 

 


